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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 

dne 12. prosince 2024 

Přítomno:  

Varvara Borisova, Ludmila Maria Dobrovolná Wladyniak, Martin Heřmanský, Jan Horský 
(do 17:17), Tatiana Chavalková Badurová, Michael Kralert, Matěj Krofta (od 16:13 do 
17:30), Selma Muhič Dizdarevič, Arnošt Novák, Petr Pavlík (od 16:24), Markéta Pražáková 
Seligová, Jan Tuček (do 17:12), Jana Wohlmuth Markupová, Karina Zamrazilová 
 
CELKEM PŘÍTOMNO: 14 

 

Omluveno: Lucie Kalabisová 

CELKEM OMLUVENO: 1 
 

Nepřítomno:  

CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 
 

Hosté:  

Karolína Horáčková, Veronika Hrušovská (do 17:15), Josef Kružík (do 16:17), Sára 
Petrechová (od 16:15 do 16:40), Tereza Pospíšilová (do 17:15), Tomáš Procházka, Věra 
Sokolová, Kristina Špryňarová Gotteltová (do 17:15) 
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Návrh programu jednání: 

1. Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 
 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 21. listopadu 2024 
(předkládá předsednictvo) 

 
3. Návrh na rozdělení výsledku hospodaření FHS UK za rok 2023 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 
 

4. Návrh na udělení stipendií za vynikající studijní výsledky za akademický rok 
2023/2024 
(předkládá proděkan pro studium J. Kružík) 
 

5. Seznámení s Doporučeními pro hodnocení výuky studujícími 
(předkládá proděkanka pro akademické kvalifikace a kvalitu vzdělávání 
T. Pospíšilová) 
 

6. Seznámení s rozsahem poškozování majetku fakulty 
(předkládá předsednictvo) 
 

7. Informace děkanky 
 

8. Různé 
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1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

J. Wohlmuth Markupová zahájila prosincové zasedání a přivítala všechny přítomné. Poté 
představila program jednání, jenž byl schválen tichým souhlasem. 

 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 21. listopadu 2024 
(předkládá předsednictvo) 
 
J. Wohlmuth Markupová představila návrh zápisu. Předsednictvo k němu předem ani na 
místě neobdrželo žádné připomínky, proto zahájila hlasování o schválení zápisu ze 
zasedání AS FHS UK konaného dne 21. listopadu 2024. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    12 

Hlasování:  PRO:                 12 

PROTI:      0  

ZDRŽELO SE:      0  

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného 
dne 21. listopadu 2024. 

3) Návrh na rozdělení výsledku hospodaření FHS UK za rok 2023 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Wohlmuth Markupová předala slovo děkance V. Sokolové, respektive tajemníkovi 
fakulty T. Procházkovi, který přítomným sdělil, že podle informací z RUK činí výsledek 
hospodaření celkem 1 273 390,60,- Kč. Spolu s ekonomickým oddělením fakulty 
vypracoval návrh rozdělení, jehož prostřednictvím vedení fakulty navrhuje převést do 
fondu odměn 800 000,- Kč, a to z důvodu zvažovaného zvyšování mezd v příštím roce. 
FHS UK tím získá rezervu ve fondu odměn pro rok 2025. Zbylé prostředky navrhuje 
směřovat do fondu provozních prostředků, čímž se má vytvořit rezerva pro provozní 
náklady, opravy a investice do budovy.  

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za představení návrhu a dala prostor pro 
diskuzi. Protože nezazněly žádné dotazy či připomínky, přistoupila k zahájení hlasování 
o návrhu na rozdělení výsledku hospodaření FHS UK za rok 2023. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 12 

Hlasování:  PRO:     12 

PROTI:       0  

ZDRŽELO SE:       0 
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USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje návrh na rozdělení výsledku hospodaření FHS UK za 
rok 2023. 

4) Návrh na udělení stipendií za vynikající studijní výsledky za akademický rok 
2023/2024 
(předkládá proděkan pro studium J. Kružík) 
 
J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo proděkanovi pro studium J. 
Kružíkovi, který přítomným promítl anonymizovaný seznam celkem 209 studujících, u 
nichž byl uveden jejich studijní program, ročník studia a stipendijní průměr. Navrhovaná 
výše stipendia pro každého studujícího činí 20 000,- Kč a vychází z finančních možností 
fakulty. 
 

− V 16:13 na zasedání dorazil M. Krofta, počet přítomných se zvýšil na 13. 
 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala J. Kružíkovi za představení návrhu a otevřela 
diskuzi. O slovo se přihlásil M. Heřmanský s dotazem, za jaké období je stipendium 
navrhováno. J. Kružík doplnil, že se jedná o minulý akademický rok. Do výpočtu vstupují 
všechny atestace, které byly zadány od 1. 10. 2023 do 30. 9. 2024. Rozhodné datum pro 
kalkulaci finálního počtu studujících, kteří získávají nárok na stipendium, připadá na 30. 
listopad. Do tohoto dne se určují studijní stavy studujících a zároveň se počítá jejich 
celkový počet po jednotlivých studijních programech, z něhož se poté určuje 10 % 
studujících s nejlepším průměrem. J. Kružík rovněž zmínil, že stipendijní průměr je 
vážený a těžší na interpretaci než průměr aritmetický. Protože nikdo z přítomných 
nevznesl další dotazy či připomínky, přistoupila J. Wohlmuth Markupová k zahájení 
hlasování o návrhu na udělení stipendií za vynikající studijní výsledky za akademický rok 
2023/2024. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování:  PRO:     13 

PROTI:       0  

ZDRŽELO SE:       0  

 

USNESENÍ:  AS FHS UK projednal návrh na udělení stipendií za vynikající studijní 
výsledky za akademický rok 2023/2024. 

5) Seznámení s Doporučeními pro hodnocení výuky studujícími 
(předkládá proděkanka pro akademické kvalifikace a kvalitu vzdělávání T. Pospíšilová) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo proděkance pro akademické 
kvalifikace a kvalitu vzdělávání, T. Pospíšilové, aby přítomné seznámila s Doporučeními 
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pro hodnocení výuky studujícími. T. Pospíšilová uvedla, že od října na FHS UK funguje 
Centrum podpory výuky. Při této příležitosti představila jeho lektorku, K. Špryňarovou 
Gotteltovou, jež začala působit v rámci Základního kurzu pedagogických kompetencí a 
připravuje workshop pro doktorandy, kteří učí proseminář. Dále přítomným představila 
V. Hrušovskou, jež se zabývá hodnocením studentské zpětné vazby.  

T. Pospíšilová zdůraznila, že hodnocení výuky studujícími je důležité pro 
zlepšování kvality výuky. Je to důležité téma také pro RUK, kde se mu věnuje jak Odbor 
kvality výuky, tak Centrum celoživotního vzdělávání se svým zaměřením na rozvoj 
pedagogických kompetencí. Celouniverzitně se zpětná vazba řeší anketou v SIS, kterou 
využívá polovina fakult UK. Druhá polovina univerzity hodnotí v aplikaci Evaluace výuky, 
jež byla vyvinuta na FF UK, je podstatně flexibilnější a má také mobilní verzi. Tuto aplikaci 
postupně přebírá i naše fakulta. Díky D. Novotné Obeidové a S. Říhové z Oddělení 
informačních technologií FHS UK jsou z naší strany nastaveny všechny kroky, aby bylo 
možné aplikaci nasadit.  

Přetrvávajícím problémem evaluací je jejich malá návratnost, jež se napříč 
fakultami různí. Návratnost na FHS UK za loňský akademický rok, tedy oba semestry, činí 
celkem 15 % u bakalářských programů a 13 % u navazujících magisterských programů. 
Oproti předchozímu akademickému roku se sice zvýšila, nikoli však dostatečně. 
Předložená doporučení mají zvýšit povědomí o důležitosti evaluací mezi studujícími a 
zároveň poskytnout oporu, jak hodnotit výuku věcně a konstruktivně. 

T. Pospíšilová představila 5 hlavních bodů doporučení:  

1. Buďte věcní, 
2. Buďte konkrétní, 
3. Buďte slušní, 
4. Nezapomínejte chválit, 
5. Zpětná vazba k chování vyučujících. 

 

− V 16:24 na zasedání dorazil P. Pavlík, počet přítomných se zvýšil na 14. 

Po představení těchto bodů zahájila J. Wohlmuth Markupová diskuzi, v jejímž rámci sdíleli 
senátoři a senátorky zkušenosti ze svých rolí vyučujících a studujících. Vzešlo z ní i 
několik podnětů či dotazů k zamyšlení, například:  
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− aby vyučující požádali studující o hodnocení kurzu a vysvětlili jim, že zpětná vazba 
je pro ně podstatná;  

− aby se na poslední výukové hodině promítal QR kód s odkazem na hodnocení;  

− aby se v rámci některých kurzů porovnalo papírové hodnocení na poslední hodině 
s evaluacemi v SIS. 

J. Wohlmuth Markupová se dotázala, kdy se možnost hodnocení spustí, protože 
někteří kolegové a kolegyně vypisují předtermíny již první lednový týden a někteří učí až 
do začátku zkouškového období. T. Pospíšilová vyjádřila své přání, aby hodnocení bylo 
spuštěno poslední výukový týden. V souvislosti s tím se o slovo přihlásil M. Kralert, který 
vznesl dotaz, zda výsledky nebudou zkreslené, pokud hodnocení proběhne ještě před 
složením atestace. T. Pospíšilová zmínila, že do evaluace bohužel nelze zahrnout úplně 
vše. Mnohdy je hodnocení ovlivněno třeba nepříjemnou zkušeností právě z atestace, která 
může být zapříčiněna jak tím, že vyučující nedostatečně informoval o svých požadavcích, 
tak nepřipraveností studujícího. L. M. Dobrovolná Wladyniak poznamenala, že je důležité 
stanovit, zda se hodnotí výuka kurzu či jeho atestace. T. Pospíšilová podotkla, že je to na 
zvážení, atestace jsou součástí výuky a je důležité vědět, jak je studující vnímají.  

M. Heřmanský se dotázal, zda je možné hodnocení po zadání změnit. T. Pospíšilová 
odpověděla, že v aplikaci je možné již zadané hodnocení okomentovat i po zadání, v SIS to 
však nelze. P. Pavlík uvedl, že by se dle jeho názoru měl hodnotit kurz, jeho náplň a 
organizace, zatímco na hodnocení atestace by měla být zvláštní evaluace. T. Pospíšilová 
doplnila, že v rámci evaluací je kladen pouze dotaz, zda náročnost kurzu odpovídala 
kreditové zátěži.  

Kromě tématu, zda hodnotit kurz včetně atestace či nikoliv proběhla mezi 
přítomnými také diskuze nad mírou zveřejnění odeslaných hodnocení. V. Borisova 
zmínila, že má k dispozici výstup z reflexí v rámci navazujícího studijního programu 
Antropologická studia, které spolu se spolkem ASambláž vytvořili před dvěma lety a 
v jejichž rámci reagovali na to, že je často upřednostňována zpětná vazba studujících a 
dochází k opomíjení té od vyučujících. Došlo k vytvoření dotazníků, z nichž jeden 
směřoval k vyučujícím a jeden ke studujícím. T. Pospíšilová poprosila o zaslání a 
poděkovala V. Borisové za sdílení. 

L. M. Dobrovolná Wladyniak vznesla dotaz, zda nová aplikace bude umožňovat 
anonymní hodnocení. T. Pospíšilová odpověděla, že studující může zůstat anonymní, 
pokud bude chtít. L. M. Dobrovolná Wladyniak zdůraznila, že preferuje, aby evaluace byly 
pouze anonymní. 
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Dále přítomní v diskuzi řešili anonymizovaná hodnocení a to, co by mělo a nemělo 
být v rámci evaluací zveřejněno. Dle názoru T. Pospíšilové by měly být veřejné pouze 
kvantitativní indikátory, tedy číselná hodnocení daných kurzů. Komentáře by měly být 
dostupné k nahlédnutí pouze vyučujícímu, případně dalším konkrétním osobám (garant 
programu, vedoucí katedry). Přítomní s tímto závěrem souhlasili a AS FHS UK vzal tyto 
informace na vědomí.  

6) Seznámení s rozsahem poškozování majetku fakulty 

(předkládá předsednictvo) 

− V 17:12 ze zasedání odchází J. Tuček, počet přítomných se snížil na 13. 

J. Wohlmuth Markupová uvedla bod, který navazuje na předchozí zasedání AS FHS UK, 
kde se ukázalo, že s poškozením majetku nejsou všichni členové a členky senátu 
dostatečně seznámeni. Poděkovala T. Procházkovi za poskytnutí fotografií pro ilustraci a 
sdělila, že podle tajemníka vandalismus od posledního zasedání víceméně ustal.  

T. Procházka zmínil, že promítnuté fotografie jsou výběrem z toho, co bylo 
zdokumentováno od začátku semestru, kdy během pár týdnů techničtí pracovníci fakulty 
a úklidový personál nestíhal graffiti odstraňovat. Kromě toho docházelo k rozebírání klik 
a krádežím rozet, nápisům na zrcadlech či na stěnách a poté k celkové devastaci toalet. 
Potvrdil, že v posledních 14 dnech neregistrují žádné další incidenty. Toalety budou 
věhem vánočních svátků opraveny.   

− V 17:15 ze zasedání odešla T. Pospíšilová, V. Hrušovská a K. Špryňarová Gotteltová. 

− V 17:17 ze zasedání odešel J. Horský, počet přítomných se snížil na 12. 

J. Wohlmuth Markupová připomněla, že děkanka V. Sokolová vznesla na minulém 
zasedání dotaz, zda by AS FHS UK měl zájem vyjádřit se k této situaci a případně navrhl 
svou definici vandalismu jakož i přístup, který by k němu fakulta měla zaujmout. Dotázala 
se proto přítomných, zda je většinová vůle najít konsenzus v tom, jak s tímto problémem 
nakládat, objeví-li se znovu. Proběhla diskuze. 

M. Kralert se dotázal, zda budou stěny toalet nějak zpevněné a zda je v plánu nějaký 
antigraffiti nátěr. T. Procházka odpověděl, že fakulta se o vánočních prázdninách 
soustředí na opravu modulů toalet a poté rovněž proběhne jejich zpevňování.  

M. Pražáková Seligová se dotázala na procentuální vyčíslení škod odstraňování 
vandalismu v kontextu jiných oprav budovy. T. Procházka upřesnil, že v tomto kontextu 
to není tolik, nicméně jedno balení speciálně namíchané barvy stojí až 1 500,- Kč a v době 
největšího náporu nevydrželo ani týden. Náklady na opravu a čištění tvoří v společném 
úhrnu desítky tisíc korun. Některé práce musel provést přímo truhlář, jehož práce začíná 
na deseti tisících korun. 

− V 17:23 ze zasedání odešla V. Borisova, počet přítomných se snížil na 11. 

A. Novák podotkl, že by se AS FHS UK měl především pobavit o tom, co do 
vandalismu zahrnout. V předchozí budově fakulty byly toalety ponechané studentské 



 
 

 
 

Strana 8 z 10 

 

tvořivosti a nikdo neřešil čmáranice, básničky či vzkazy. Podle něj by bylo v pořádku 
ponechat toalety této tvořivosti a uvolnit lidskou sílu i finanční prostředky na 
smysluplnější aktivity. Podotkl, že tímto neobhajuje ničení majetku ve smyslu jeho 
rozbíjení.  

V. Sokolová se vyjádřila souhlasně a dodala, že jejím cílem není udržovat sterilní 
prostředí. Je nutné situaci zasadit do kontextu obsahového, například vzkazy politického 
rázu, které někdo může považovat za rasistické či diskriminační. Vyvstává dle ní otázka, 
proč a kde je toto v pořádku; kde jsou hranice svobody projevu a jaké způsoby 
komunikace svých hodnot jsou přijatelné.  

J. Wohlmuth Markupová souhlasila s nutností diferencovat, neboť je rozdíl mezi 
básničkami a nápisy, které nikomu neubližují, a mezi výroky, které mohou mít nenávistný 
charakter. Konečně například boření stěn nepochybně vandalismem je a není dle ní nutné, 
aby se k tomu senát dále vyjadřoval, neboť to již upravuje zákon.  

− V 17:30 ze zasedání odešel M. Krofta, počet přítomných se snížil na 10. 

V. Sokolová vyjádřila, že ji zajímá názor senátorů a senátorek, kteří jsou 
reprezentativním tělesem fakultní obce. J. Wohlmuth Markupová podotkla, že AS FHS UK 
se může vyjádřit, nicméně nemůže rozhodnout, jak konkrétně bude vedení přistupovat 
k péči o fakultní majetek.  

L. M. Dobrovolná Wladyniak podotkla, že není potřeba určovat určit, co je svoboda 
názoru a co je extremismus, neboť to již stanovuje zákon. 

T. Chavalková Badurová připomněla, že studentští senátoři a senátorky vedli 
interní diskuzi k problému vandalismu na FHS a na sociálních sítích apelovali na jeho 
zastavení.  

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za diskuzi a na závěr bodu dodala, že AS FHS 
UK ocení, pokud bude informován o tom, kdyby podobné projevy v budoucnosti 
pokračovaly. 
 

7) Informace děkanky 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo děkance V. Sokolové, jež 
informovala přítomné, že: 

− 13. 12. 2024 proběhne poslední (čtvrtá) diskuze o reakreditaci bakalářského 
programu SHV, jejímž tématem budou bakalářské práce. V lednu 2025 dojde 
k vyhodnocení všech setkání a vznikne pracovní skupina. 

− V. Sokolová poblahopřála dvěma novým docentkám, Martě Kolářové a Kateřině 
Kolářové. M. Kolářová se habilitovala před Vědeckou radou FHS na konci listopadu 
v oboru Sociální a kulturní antropologie. K. Kolářová se začátkem prosince 
habilitovala před Vědeckou radou FSV v oboru Sociologie. Již v lednu 2025 by je 
mohla následovat D. Moree. 
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− V rámci Operačního programu Jan Amos Komenský byla vypsána výzva Návraty, 
jež pomáhá s návraty po delší absenci (mateřská a rodičovská dovolená, nemoc, 
dlouhodobá péče o druhou osobu). Fakulta se má v plánu zapojit. Proděkan pro 
rozvoj a projektovou činnost M. Hanyš o tom bude informovat detailněji, sama V. 
Sokolová to považuje za důležitý posun.  

− Byla či v brzké době budou vydána čtyři opatření děkanky týkající se kariérního 
rozvoje, prospěchového stipendia, hodnocení technickohospodářských 
pracovníků a odměn za grantovou činnost. 

− Děkanka V. Sokolová vede spolu s tajemníkem T. Procházkou, senátorem P. 
Pavlíkem a fakultní právničkou intenzivní schůzky s architekty budovy a 
dodavateli stavby. V jejich rámci se podařilo dobrat odpovědnosti za chyby vzniklé 
při stavbě budovy, které budou napraveny na náklady dodavatelů. V. Sokolová 
poděkovala za součinnost J. Baťkové z RUK a tajemníkovi T. Procházkovi. 

− Před fakultou bylo nainstalováno nové osvětlení a stožáry. V jednání s Prahou 8 je 
rovněž osvětlení parku, jímž si mnozí zkracují cestu na tramvaj. 

− Na popud FHS UK je ve výrobě vlajka UK. 

− Fakultní bufet nyní disponuje novým kávovarem. Od 6. ledna budou v bufetu, 
respektive kavárně pracovat výlučně studující ve složení 4 vedoucích a 20 baristů 
a baristek. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za představení, a protože příspěvky do diskuze 
nezazněly, přešla k dalšímu bodu. 

 

8) Různé 

O slovo se přihlásil M. Heřmanský, aby upozornil, že v Aule Jana Sokola chybí 
v prostředních řadách zásuvky. Studující si nemají kde nabíjet svá zařízení, a proto v 
těchto řadách nechtějí sedět. Dále upozornil, že vnitřní schodiště fakulty je špatně 
osvíceno a poprosil, zda by se s tím něco dalo udělat, aby se předešlo případným úrazům. 
V. Sokolová a T. Procházka poděkovali za podněty a slíbili, že se oba problémy pokusí 
vyřešit. 

L. M. Dobrovolná Wladyniak v reakci na poslední bezpečnostní upozornění 
v souvislosti se zimním humanitárním opatřením v blízkosti fakulty poprosila, zda by bylo 
možné se v těchto upozorněních vyjadřovat citlivějším jazykem. K prosbě se připojila i T. 
Chavalková Badurová. V. Sokolová vzala podnět na vědomí.  

- 18:15 ze zasedání odešla S. Muhič Dizdarevič, počet přítomných se snížil na 9. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala Oddělení vnějších vztahů za organizaci Týdne 
humanitních věd v listopadu 2024, v jehož rámci měla také možnost vystoupit.  

Na závěr J. Wohlmuth Markupová popřála všem přítomným hezké svátky a s 
přáním všeho nejlepšího do nového roku ukončila zasedání. Příští zasedání proběhne ve 
čtvrtek 16. ledna 2025. 
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Zapsala: Bc. Karolína Horáčková 

 

Přehled schválených usnesení: 

633.   AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 
21. listopadu 2024. 

634.  AS FHS UK schvaluje návrh na rozdělení výsledku hospodaření FHS UK za rok 
2023. 

635.  AS FHS UK projednal návrh na udělení stipendií za vynikající studijní výsledky 
za akademický rok 2023/2024. 

 

Za správnost: Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. 

                (předsedkyně AS FHS UK) 
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